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Protokół Nr LVI/2023
z LVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyla się w dniu 26 kwietnia 2023 r.
w godzinach od 10:00 do 12:50.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy u0ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia LVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformowa?ł, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz
i dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miej skiej w Sępólnie Krajeńskim można
znależć na stronie internetowej www.gmina-sepolno.pl w zakładce Rada Miejska oraz
na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie za?dadka- sesje
Rady Miejskiej -nagrania oraz na drzwiach wejściowych na posiedzenie sesji.
Przypomniał o przestrzeganiu przepisów związanych z ochroną danych osobowych.

Następnie Przewodniczący RM przywital :
- radnych Rady Miejskiej,
- Panią Annę Deja-Dobrowolską Sekretarza Powiatu Sępoleńskiego,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupalkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Panią Dagmarę Fabiszak Radcę Prawnego UM,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy Sępólno Krajeńskie i kierowników
referatów UM,
- zaproszonych gości,
- nowo wybranego sołtysa Sołectwa Skarpa Pana Wojciecha Janke oraz pozostałych
Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli Nr l i Nr 2,
- media,
- oraz wszystkich pozostałych obecnych na sesji, a także oglądających w mediach,
szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozostałych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,
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Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 12 co stanowi
quorum, przy któryrn Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwaly.

Nieobecna radna RM Barbara Szlezer oraz radny RM Janusz Tomas, którzy
usprawiedliwili swoją nieobecność. Usprawiedliwienia stanowią załącznik nr 3 i nr
4 do protokołu. Radna RM Mariola Turek poinformowała telefonicznie, że spóźni się
na sesję.

Lista radnych RM biorących udzial w sesji stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałaby złożyć wniosek o zmianę porządku
obrad.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który powiedział, że Klub Radnych Radni-
Mieszkańcom chcialby wprowadzić projekt uchwały w sprawae obrony dobrego
imienia Świętego Jana Pawła II do porządku obrad, o tyrn w którym punkcie będzie
głosowany zadecyduje Przewodniczący RM, ponieważ uchwała ma charakter
intencyjny.

Następnie radny RM Grzeca odczytał projekt uchwaly, który stanowi załącznik nr 6
do protokołu.

Przewodniczący RM poprosił o projekt uchwaly.

Przywital przybyłą na sesję radną RM Mariolę Turek oraz dodal, że od tego momentu
Rada Miejska obraduje w 13 osobowym sldadzie.

Następnie Przewodniczący RM ogłosił 15 minutową przerwę.

Po zakończonej przewie Przewodniczący RM wznowił obrady LVI sesji RM oraz
poinformowal, że przedstawiony projekt uchwaly uzyskał pozytywną opinię Pani
Mecenas pod względem formalno-prawnyrn. Po czym jeszcze raz odczytał projekt
uchwaly a następnie zapytal, czy ktoś z radnych chcia?łby jeszcze zabrać głos.

Nikt nie zabrał głosu.

W związku, źe nikt więcej nie zabrał głosu Przewodniczący RM zarządził głosowanie
nad wnioskiem o zmianę porządku obrad, polegającą na wprowadzeniu do porządku
obrad projektu uchwały w sprawie obrony dobrego imienia Świętego Jana Pawła II do
punkt 10 podpunkt d i poprosił aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Wniosek o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie do porządlm obrad
projektu uchwały w sprawie obrony dobrego imienia Świętego Jana Pawła II nie zosta?ł
przyjęty. Wyniki głosowania:

za- 5 radnych, przeciw - 8 radnych, wstrzyrnał się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Wobec tego, że nikt więcej nie zło$ł wniosku o zmianę porządku obrad,
Przewodniczący RM odczytał porządek obrad,
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Porządek obrad:

1. Otwarciesesji

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjarni.

5. Składanie interpelacji i zapytaji przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Problematyka zabezpieczenia potrzeb sportowo - rekreacyjnych mieszkańców
Gminy Sępólno Krajeńskie, w tym przygotowanie do sezonu turystycznego.
Działalność w tym zakresie m. in.:

a) Centrum Sportu i Rekreacji,

b) MLKS ,,KRAJNA",

c) Ognisko TKKF ,,Sępólno",

d) Klub Sportowy LZS Lutówko,

e) LZS ,,Gryf" Piaseczno/KS Skarpa,

f) LZS Wałdowo,

g) Stowarzyszenie Akademia Małego Piłkarza.

8. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji
społecznej za rok 2022.

9. Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli z kadencji 2019-2023
a) dyskusja,
b) rozpatrzenie sprawozdań.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno

Krajeńskie na 2023 rok,

b) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno Krajeńskie oraz
określenia sezonu kąpielowego w roku 2023,

c) sprzeda0 nieruchomości gruntowych położonych przy ul. Szkolnej w
Sępólnie Krajeńskim.

ll.Podjęcie apelu w sprawie podjęcia działań ze strony Państwa Polskiego
mających na celu wsparcie producentów specjalizujących się w produkcji
roślinnej w związlm z masowym napływem do kraju zboża z Ukrainy.
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12.Podjęcie oświadczenia w sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek
samorządu terytorialnego w ramach Europejskiego Korpusu Radnych oraz
wyboru przedstawiciela.

13.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

14. Odpowiedzi na wolne wnioski.

15. Zakończenie sesji.

Miejska będzie obradowała wgPrzewodniczący RM stwierdzil że
przedstawionego porządku obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związlm z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LV sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującyrni głosarni:

za- 13 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Rada

Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformował, źe sprawozdanie zostało przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z działalności między
sesjami RM tj. od dnia 29 marca 2023 roku do dnia 26 kwietnia 2023 roku.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabral radny RM Antoni Dolny, który wyjaśnił, że na zebraniu wiejskim w
Skarpie Pan Burmistrz jako prowadzący zebranie nie podziękowal ani jednyrn słowem
Pani Ewie Czeszewskiej, byłej sołtysce. Radny uważa, że według niego wzorowo
prowadziła sołectwo przez 4 lata i jako radny ze swoich funduszy kupił kwiaty i
podziękował Pani Sołtys za wkład jaki włoż7ła dla dobra mieszkańców i grniny.

Głos zabrała radna RM Lucyna Pająk, która wskazała, że 21 kwietnia w Toruniu
odbyło się posiedzenie grupy roboczej polityki terytorialnej programu fundusze
europejskie, w związku z tym zapytala czego dotyczyło to spotkanie.
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Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do oświadczenia radnego RM Antoniego
Dolnego wyjaśniając, że tak jak każdemu sołtysowi dziękowal i Pani Sołtys też za jej
pracę na rzecz sołectwa. Natomiast tradycją jest, że podziękowanie dla sołtysów,
którzy nie zostali juź wybrani na kolejną kadencję odbywa się na podsumowaniu
sołeckim z zebrań samorządowych. Takie podsumowanie jest robione co roku i tam
sołtysi, którzy nie zostali wybrani na kolejną kadencję otrzyrnują zaproszenie i jeżeli
skorzystają to podziękowania są tam im składane.

W następnej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do sprawy
spotkania dotyczącego funduszy terytorialnych. Przypomniał, że jako Burmistrz
Sępólna Krajeńskiego jest z rarnienia Konwentu Burmistrzów Województwa
Kujawsko-Pomorskiego delegowany do Komitetu Monitorującego Fundusze
Europejskie, było to w poprzedniej kadencji jak i teraz. Poprzednia kadencja się
kończy i dotyczyła funduszy, które się już kończą i na nową kadencję 2021-2027
również jest z Konwentu Burmistrzów delegatem do ciala zwanego Komitetem
monitorującyrn fundusze. Wyjaśnił, źe o konkretach się nie dowiadują jeżeli chodzi o
poszczególne zadania, czy pieniądze dla poszczególnych grnin, tam decyduje się o
kryteriach jakie będą obowiązywały, o konlcursach jakie będą rozpisane, kiedy będą
uruchomione i jakie będą obowiązywały procedury. Do Komitetu monitorującego
powołani są przedstawiciele korporacji powiatowych, gminnych, reprezentowanych
przez Konwent Wójtów oraz przedstawiciele różnych instytucji, środowisk, zakładów
pracy, biznesu, uczelni itd. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że jest to
kilkadziesiąt osób, które są podzielone na tematyczne grupy robocze np. jest grupa,
która zajmuje się tylko polityką społeczną, jest grupa, która zajmuje się polityką
terytorialną, do której jest zapisany, ponieważ w ramach tych nowych funduszy będą
realizowane działania związane z obszarem prowadzenia polityki terytorialnej na
terenie Powiatu Sępoleńskiego. Wyjaśnił, że każdy z obszarów województwa
podzielony jest na tego typu obszary, a największe obszary są związane z du,?i
ośrodkarni, czyli Toruniem lub Bydgoszczą, natomiast mniejsze tak jak nasz,
obejmuje powiaty. Dodał, źe rolą tych osób, które wchodzą do komitetu
monitorującego jest opiniowanie, ustalanie ogólnych zasad, które dotyczą tych
wszystkich, którzy będą z funduszy korzystali. Komitet chce mieć wiedzę kiedy oraz
na jakich zasadach będą dysponowane oraz na co środki unijne.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który stwierdził że Zaldad Transportu i Usług
wygrał przetargi na remont i modernizację dróg, w związlm z tyrn czy Burmistrz wie
kiedy zostanie wbita pierwsza łopata. Dodał, że może odpowie na to pytanie Prezes,
ponieważ jest obecny na sesji.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że z punktu widzenia zamawiającego, my
podpisujemy umowy i z chwilą podpisania umowy jest termin, w któryrn wykonawca
ma wykonać te wszystkie zadania. Natomiast gmina już nie wchodzi w kompetencje
wykonawcy jak i kiedy on sobie uło,0 poszczególne zadania. Dodał, że zadaji do
realizacji jest dużo, lecz na pewno będą przebiegały w trybie dwuletnim, bo jest tak
nawet w umowie, że nie ma możliwości, źeby w tym rolcu wszystkie zadania zostały
zrealizowane. Podkreślił, że zadania te będą musiałyby być rozpoczęte, poniewaź
sposób finansowania jest tego typu, że musi być odpowiedni przerób tych zada?-
zrobiony, aby otrzymać to wsparcie, które gmina ma już w formie promesy i
podzielone jest tak, że pierwsze faktury mogą być wystawione dopiero jak 20%
zadania jest wykonane. Głową każdego wykonawcy jest tak zaprojektować te roboty,
aby jak najszybciej dostać pieniądze.

Głos zabral Prezes Zaldadu Transportu i Usług Pan Grzegorz Gliński, który wyjaśnil
że w pierwszej kolejności będą wykonane wszystkie te drogi, w których do wykonania
będzie kanalizacja deszczowa, czyli ulica Więcborska, Radosna, Reja, Prusa.
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Wyjaśnił, że ca?łe to zadanie jest podzielone na trzy części i wszystkie trzy części muszą
być w jednyrn czasie prowadzone. Pan Gliński stwierdzil źe część tych dróg jest
asfaltowych, więc nie widać problemów, jeżeli chodzi o czas realizacji tych zadań,
ewentualnie trzeba będzie mie«s więcej czasu na drogi, na których jest kostka
polbrukowa więc one będą wykonywane w późniejszym terminie.

Głos ponownie zabrał radny RM Antoni Dolny, który w kwestii uzupełnienia wyjaśnił,
że zauwa$l że w innych przypadkach na zebraniach wiejskich Pan Burmistrz
dziękował ustępującemu sołtysowi, a tutaj miał odbiór jakby była wielka pogarda dla
Pani Ewy Czeszewskiej.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która stwierdziła, że się już
wszystkiego dowiedziała, bo Pan Prezes już wszystko powiedzial.

Nikt więcej głosu nie zabrał dlatego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
poinformowal, że informacja z działalności w okresie między sesjami została
przesłana radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytal w/wyrn. informację.

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do sprawozdania.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że między sesjarni nie zostala zalozona żadna
interpelacja ani zapytanie. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zlo0c interpelację
lub zapytanie to prosił o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Nikt nie zło,?ł interpelacji i zapytania, dlatego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt
i przeszedł do kolejnego.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Nikt z radnych nie zło,$ł wniosku.

Następnie Przewodniczący RM przypomnial, że w dniu 28 marca 2023r. wpłynęła
skarga Rodziców Dzieci z Grupy Przedszkolnej ,,Krasnoludki" z Gminnego Przedszkola
nr 2 ,,BAJKA? na Dyrektora Przedszkola nr 2 w Sępólnie Krajeńskim. Skarga została
przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM w Sępólnie Krajeńskim celem
podjęcia działaji zgodnie z przepisami. Podczas procedowania skargi na posiedzeniu
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 13 kwietnia 2023r. skarga została wycofana
przez Rodziców.

Ponadto Przewodniczący RM przypominał, że kończy się termin na składanie
oświadczeń majątkowych. Brak precyzyjnych uregulowań prawnych oraz odmienne
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interpretacje w zakresie terminu składania oświadczeń majątkowych w przypadku
gdy 30 kwietnia przypada w sobotę lub niedzielę skłaniają działać z ostrożnością w
zakresie zachowania terminu do złożenia oświadczenia majątkowego i nie planowania
sldadania go na ostatni dzień.

Przewodniczący RM poinformował również, że Władze Sarnorządowe Gminy Sępólno
Krajeńskie i Powiatu Sępoleńskiego zapraszają Mieszkajiców, delegacje, poczty
sztandarowe do wzięcia udziału w uroczystościach związanych z obchodarni 232
Rocznicy Uchwalenia Konstytucji3 Maja oraz Narodowego Dnia Zwycięstwa 8 maja.
Jednocześnie zwrocił się z apelem do mieszkajiców o wywieszenie flag pajistwowych
na swoich budynkach. Przestawił tak",e przebieg uroczystości.

W dalszej kolejności Przewodniczący RM zaprosił radnych RM i zainteresowanych
mieszkańców na konsultacje społeczne, które odbędą się 27 kwietnia br. o godzinie
17,00 w Centrum Aktywności Społecznej w Sępólnie Krajeńskim, przy ulicy Jeziornej
6 z projektantem na którym zostaną podsumowane zebrane uwagi i wnioski
dotyczące obwodnicy Sępólna Krajeńskiego. Wskazal, źe projektanci przygotowali trzy
warianty trasy, które pozwolą połączyć miejscowość Grochowiec (wyjazd z kierunku
Naldo z Siedliskiem), gdzie powstać ma rondo, od którego zacznie się budowa nowego
przebiegu drogi krajowej nr 25 (wschodnia część obwodnicy Sępólna Krajeńskiego).
Warianty różnią się przede wszystkim miejscem wpięcia w drogę wojewódzką w
Grochowcu. Każdy zakłada budowę wiaduktu nad torarni linii kolejowej Sępólno-
Nakło.

Wariant 1 - wytyczony jeszcze na etapie tworzenia wstępnej dokumentacji
przez GDDKiA przebiega przez istniejącą farmę fotowoltaiczną;
Wariant 2 - przewiduje ominięcie farmy fotowoltaicznej od strony południowej;
Wariant 3 - zaldada ominięcie farmy fotowoltaicznej od strony północnej i
dodatkowo skomunikowanie drogą serwisową obszarów, dla których obecnie
gmina opracowuje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego.

*

*

*

Nikt z radnych RM nie zabrał głosu.

Głos zabrała Pani Ewa Czeszewska Prezes Stowarzyszenia Pozytywnie zakręceni,
która zło$ła dwa wnioski. Pierwszy wniosek cyt. ,,Wnioskujemy o sporządzenie
dokumentacji nowej świetlicy wiejskiej w miejscowości Skarpa. Poprzedni sołtys
Sołectwa Skarpa pozyskał darowiznę około 6 tys. zł. Zgodnie z wnioskiem złożonyrn
na zebraniu wiejskim 14 kwietnia 2023 roku o wykonanie dokumentacji na budowę
nowej świetlicy wiejskiej i podpisarni mieszkańców popierających budowę nowej
świetlicy Stowarzyszenie z woli mieszkańców wnosi jak wyze3." Drugi wniosek: cyt:
,,Wnioskujemy o dokończenie drugiego ciągu drenarskiego w miejscowości Skarpa
przy wspólnotach 8,9,10. Zgodnie z zebraniem wiejskim mieszkańcy oczekują
dokończenia odwodnienia pozostalych czworakóvv. Po zadeklarowaniu przez Pana
Burmistrza na jednym z zebrań wiejskich, że jeśli Sołectwo Skarpa zakupi material
na odwodnienie czworaków to grnina zarnontuje. Sołectwo zakupiło w ca?łości
materiał. Do dnia dzisiejszego Pan Burmistrz nie wywiązał się z obietnicy. Mieszkańcy
za pośrednictwem Stowarzyszenia Pozytywnie zakręceni wnoszą o dokończenie
zgodnie z obietnicą złożoną przez Pana Burmistrza."
Następnie Pani Czeszewska powiedziała, źe chcialaby przypomnieć, że przedstawiciele
róiych instytucji i placówek publicznych są powołani, by reprezentować interesy
mieszkańców, zapewnić im zaspokojenie różnych potrzeb, w tyrn potrzeby
bezpieczeństwa i rozwo5u. Gmina ma bardzo duźe moźliwości pozyskania środków
finansowych oraz może współpracować dla dobra mieszkańców z inn3mni instytucj arni
i samorządami w celu zapewnienia realizacji potrzeb. Prosiła z tej możliwości
korzystać.
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Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Problematyka zabezpieczenia potrzeb sportowo- rekreacyjnych
mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskłe, w tym przygoto'wanie do sezonu

turystycznego. Działalność w tym zakresie m.in.:

a) Centrum Sportu i Rekreacji

informację radni otrzymaliPrzewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

WlaaZ Zze

Głos zabrał Pan Marek Chart Dyrektpr Centrum Sportu i Rekreacji w Sępólnie
Krajeńskim, który wyjaśnił że jak co rołm w imieniu Centrum Sportu i Rekreacji
składa informacje na temat działalności jednostki oraz na temat problematyki
zabezpieczenia potrzeb sportowo-rekreacyjnych mieszkańców oraz jak wygląda
przygotowanie do sezony letniego. Wyjaśnił, że Centrum Sportu i Rekreacji wykonuje
swoje zadania statutowe, czyli administracja i utrzymywanie obiektów turystycznych,
rekreacyjnych i sportowych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie, to co le$ w
zarządzie CSiR: organizacja zawodów i zajęć sportowych, rekreacyjnych, promocja
Gminy Sępólno Krajeńskie oraz przygotowanie do sezonu turystycznego. CSiR
wykonuje swoje zadania statutowe w pełnym zakresie, utrzymując tą bazę,
remontując, przygotowując do uzytkowania przez mieszkańców, przez sportowców,
stowarzyszenia, przez wszystkich tych, którzy chcą z tej infrastruktury korzystać. Pan
Chart dodal, ze również wykonując swoje zadania statutowe organizowane są zajęcia
dla dzieci i mlodzie$, dorosłych. Są organizowane zawody sportowe, współpracują z
klubami sportowyrni, ze stowarzyszeniarni, z wszelkiego typu organizacjarni, które
służą rozwojowi kultury fizycznej, ale nie tylko, często też organizowane są wspólne
imprezy charytatywne, aby pomagać mieszkańcom naszej grniny. Sytuacja w CSiR
zmieniła się diametralnie w zeszłym roku w związlm z wybuchem wojny na Ukrainie,
gdzie do Sępólna Krajeńskiego trafiło bardzo dużo uchodźców. Bardzo dużo
mieszkańców gminy pomagalo tyrn ludziom w tych pierwszych momentach i t?e
Gmina Sępólno Krajeńskie takiej pomocy udzieliła. Dodal, że do CSiR zostaly
skierowane osoby, które zamieszkują do dzisiaj. Stwierdził, że tych osób w
szczytowym punkcie było ponad 95. Dzisiaj ;3uz te osoby się aktywizują, częściowo
szukając p:acy, szukając nowego miejsca zamieszkania i powoli wyprowadzają się z
obiektów CSiR, ale cały czas ta pomoc jest udzielana. Obecnie tych osób na terenie
obiektów CSiR jest około 64. Pomocy tej udziela także IFGub ,,Krajna", który
przygotowuje posiłki na zlecenie CSiR i wszystko to jest realizowane na zlecenie
Wojewody. Pan Dyrektor ma nadzieję, iż powoli CSiR będzie wracał do normalnego
systemu funkcjonowania, gdzie pomieszczenia i pokoje gościnne będą
wykorzystywane na obozy sportowe, imprezy turystyczno-sportowe i rekreacyjne.
Ponadto Pan Marek Chart poinformował, że CSiR jest 5uz przygotowane do sezonu
turystycznego. Na dzisiejszej sesji radni procedować będą nad uchwałą dotyczącą
wyznaczenia kąpieliska na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie, gdzie sezon planuje się
rozpocząć od 15 czerwca a zakończyć 31 sierpnia.

Są już wstępne ustalenia z ratownikami i obsada na sezon letni jest już załatwiona.
Plaża i eko-baza oraz wszystkie miejsca, z których korzystają mieszkańcy gminy, a
które leżą w gestii CSiR zostaną do sezonu przygotowane.
Dyrektor CSiR stwierdził, że nastały trudne czasy i wszystkie jednostki się z tym
borykają również CSiR, ponieważ środków fina?nsowych nie jest tyle, ile by się ,?czyło.
Jednak trzeba mówić o potrzebach mieszkańców, o potrzebach sportowo-
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rekreacyjnych, które CSiR w pewien sposób diagnozuje słuchając mieszkańców,
sportowców i wszystkich zainteresowanych rozwojem bazy sportowo-turystycznej.
Stwierdził, że cały czas jest mowa o kompleksie basenowyrn. Temat ten powróci
wcześniej, czy później, ponieważ jesteśmy jednyrn z nielicznych powiatów, który
takiego basenu nie ma, a mieszkańcy nie patrzą, czy koszty utrzyrnania obiektów są
wysokie, czy też nie, lecz patrzą pod kątem korzystania z takich obiektów. Drugą
rzeczą, o którą apelują środowiska, a w szczególności środowisko piłkarskie to jest
sztuczna murawa. Zostało oświetlone boisko boczne, które się bardzo dobrze spisuje.
Treningi odbywają się od wczesnej wiosny do póznej jesieni. Poprzez oświetlenie,
boisko jest wykorzystywane i mocno eksploatowane. Jednakże są momenty, gdzie nie
moia na boisko wejść, ponieważ warunki pogodowe na to nie pozwalają i pierwsze
sparingi zarówno grup rnłodzieżowych jak i seniorskich odbywają się na płatnych
boiskach w Tucholi i Chojnicach. Sportowcy z miesięcznym wyprzedzaniem muszą
zapisywać się na przeprowadzenie sparingów co jest problemem. Zwrócił się z prośbą
do radnych o wzięcie tego apelu pod uwagę, jeźeli będą możliwe do pozyskania środki.
Nadmienił, że nadal są stare obiekty, np. sala pilawa, która jest bardzo mocno
wykorzystywana przez Klub, przez sekcję tenisa stołowego, oprócz tego odbywają się
tarn wszelkiego typu aerobiki oraz różne inne zajęcia. Również zwrócił się z prośbą o
przychylność radnych w przypadku możliwości pozyskania środków finansowych na
remont.

Na zakończenie Pan Marek Chart Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji podziękował
Radzie Miejskiej, Przewodniczącemu Rady Miejskiej, Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego, Pani Skarbnik Gminy oraz pracownikom Urzędu za wsparcie.
Podziękował t?e klubom sportowyrn, z którymi współpracuje, wszystkim
stowarzyszeniom sportowyrn, jednostkom sarnorządowym, prezesom spółek
gminnych, którzy pomagają przy imprezach sportowych. Dzięki wspólnym
inicjatywom można wiele zrobić, czego przykładem jest np. turniej ,,Pluszowego
Misia". Ponadto podziękował wszystkim, którzy sponsorują wydarzenia sportowe.
Następnie zaprosił do obejrzenia krótkiego filmu, który ukazuje 10 lecie powstania
hali Krajna Arena.

Informacja stanowi zaŁącznik nr 11 do protokołu.
Film stanowi za%cznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Leszek Kąkol, który zapyta?ł czy zostały juź poczynione jakieś
starania celem zabezpieczenia j eziora pod względem bezpieczeństwa, gdzie konkretnie
chodzi o motorówkę, która w razie wywrotki udzieli pomocy pływającyrn na jeziorze.
Następnie zapytał co się stało z motorówką, która w ubiegłym roku była uszkodzona
oraz czy została ona naprawiona, a ta?kże zapytał kto jest je5 właścicielem. Ponadto
radny RM Kąkol pochwalił Dyrektora Charta za przygotowanie już do lata calej
promenady. Wskaza?ł, że należy w błyskawiczny sposób usunąć drzewo, które wisi
w PKP nad promenadą, bo zagraża mieszkaricom.

Pan Marek Chart Dyrektor CSiR wyjaśnił, źe w zeszłyrn roku zakupiono silnik
motorowy do tzw. łódki bosmańskiej. Jedna z łódek CSiR została zaopatrzona w silnik
i na wypo$czalni znajduje się motorówka bosmańska, która będzie udzielała pomocy
w holowaniu sprzętu, jeżeli dojdzie do jakiegoś wypadku lub wywrotki na terenie
Jeziora Sępoleńskiego. Dodał, źe oprócz tego ratownicy posiadają swoją łódkę, która
będzie również do dyspozycji podczas letniego sezonu. Poprzednia motorówka nale$
do WOPR-u i le,$ to w gestii WOPR-u. Wskazał, że w rozmowie z Prezesem WOPR-u,
usłyszał, że łódka została zabezpieczona i przeniesiona do hangaru, gdzie będzie do
dyspozycji WOPR-u.
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Następnie Pan Chart odniósł się do drzewa w PKP i wyjaśnii że jeżeli zagraź:? ono
bezpieczeństwu, to zostanie zgłoszone to do stra0 pożarnej, ponieważ jest to teren
prywatny i nikt z nas nie może tam ingerować, ale w przypadku zagrożenia $cia stra;ż
poŻarna moŻe pomÓc.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zapytał, czy Jezioro Juchacz również
zostanie zabezpieczone ratownikami?

Dyrektor Chart wyjaśnii że Jezioro Juchacz nie będzie zabezpieczone ratownikami,
ponieważ jest tam pole biwakowe, które Gmina Sępólno dzierżawi od Nadleśnictwa
Lutówko. Dodał, że jezioro jest prywatne i tarn od wielu lat nie było ratowników i w
tym roku również CSiR nie zamierza uruchamiać tarn ratowników.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która wyjaśniła, ze na tyłach
banku w trzcinach stoi calą zimę czerwony rower. Zapytala, czy nie wiadomo kogo on
jest i dlaczego on tam stoi, bo w tyrn rowerze są i butelki i śmieci i calą zimę on tam
stoi.

Dyrektor CSiR wyjaśnił, że Centrum nie jest właścicielem wód, więc w ogóle nie może
się tutaj wypowiadać. Dodał, że wiele łódek jest przycumowanych wokół jeziora w
różnych miejscach i nie wie jak to jest uregulowane. Nie nale,$ to do kompetencji
CSiR oraz nie posiada świadomości do kogo on należy.

Nikt więcej nie zabrał głosu. Przewodniczący RM podziękował Panu Dyrektorowi za
obszerne informacje i przeszedł do kolejnego podpunktu z porządku obrad.

b) MLKS ,,KRAJNA"

informację radni otrzymaliPrzewodniczący RM poinformowal,
zawiadomieniem o sesji.

WraZ Zze

Pan Tomasz Aderjahn Wiceprezes Klubu MLKS ,,Krajna" przedstawił informację w
formie prezentacji multimedialnej.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu z porządku obrad.

c) Ognisko TKKF ,,Sępólno"

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzyrnali wraz z

zawiadomieniem o sesj;. Nadmienil źe otrzymał informację, że Pani Prezes TKKF
,,Sępólno" nie moźe wziąć udzialu w sesji z powodu wyjazdu, w związku z tym
informacja będzie stanowiła załącznik nr 14 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad przedstawioną informacją oraz dodał,
że jeżeli będą pytania to zostaną one przekazane z prośbą o udzielenie pisemnej
odpowiedzi.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.
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d) Klub Sportowy LZS Lutówko

Przewodniczący RM poinformowal, że informację radni otrzyrnali WTaZ Z

zawiadomieniern o sesji. Nadmienił, że otrzymał informację, że Pan Prezes LZS
Lutówko nie może wziąć udziału w sesji z powodu ważnych przyczyn rodzinnych, w
związku z tym informacja będzie stanowiła za%rznik nr 15 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji nad przedstawioną informacją oraz dodał,
że jeżeli będą pytania to zostaną one przekazane z prośbą o udzielenie pisemnej
odpowiedzi,

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

e) LZS ,,GryT' Piaseczno/ KS Skarpa

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzyrnali
zawiadomieniem o sesji.

WTaZ Z

Pan Krystian Murawski Prezes LZS ,,Gryf' Piaseczno/ KS Skarpa przedstawił ww.
informację. Dodał, że w tym roku będzie obchodzone 20-lecie Klubu, gdzie przez 20
lat zbudowano piękne boisko oraz szatnie. Na zakończenie podziękował byłej Pani
Sołtys, która wspierała Klub oraz podziękował Pani Sołtys Sołectwa Piaseczno za
dofinansowanie kosztów boiska oraz paliwa, ale głównie podziękował sponsorom,
którzy nigdy nie opuścili Klubu, a wspierali ich co roku. Podziękowania skierował do
Prezesa ZGK Pana Dariusza Krakowiaka, firmie AutoMax Wałdowo Tomasz
Rompalski, firmie MDD. Dodal, ze wszystkim, którzy wspierają ich sport na tak malej
wiosce serdecznie dziękuje. Ponadto zaprosił wszystkich na wspólne świętowanie z
Klubem w dniu 8 lipca br.

Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu.
Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

f) LZS Wałdowo

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzyrnali Wl-aZ Z

zawiadomieniem o sesji. Nadmienił, że otrzymał informację, źe Pan Prezes LZS
Wałdowo nie może wziąć udzialu w sesji z powodu ważnych spraw, w związku z tym
informacja będzie stanowiła załącznik nr 17 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad przedstawioną informacją oraz dodał,
że jeżeli będą pytania to zostaną one przekazane z prośbą o udzielenie pisemnej
odpowiedzi.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknqł dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

g) Stowarzyszenie Akademia Małego Piłkarza

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzyrnali WraZ Z

zawiadomieniern o sesji. Nadmienił, że otrzymał informację, że Pan Prezes
Stowarzyszenia Akademia Malego Piłkarza nie może wziąć udziału w sesji, z powodu
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wyjazdu na Mistrzostwa Wojewódzkie. W związku z tym informacja będzie stanowiła
załącznik nr 18 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad przedstawioną informacją oraz dodał,
że jeżeli będą pytania to zostaną one przekazane z prośbą o udzielenie pisemnej
odpowiedzi.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz punkt
porządku obrad. Podziękował wszystkim za przygotowanie materiałów na sesję i
ogłosił przerwę w obradach.

Po zakończeniu przerwy, Przewodniczący RM wznowił obrad LVI sesji RM w Sępólnie
Krajeńskim i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 8. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji
społecznej za rok 2022.

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzyrnali w materiałach
sesyjnych.

Informacja stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Pani Aleksandra Pacholczyk Koordynator w Ośrodku Pomocy Społecznej w Sępólnie
Krajeńskim przedstawiła informację w powyższyrn zakresie. Wyjaśniła, że obowiązek
corocznego opracowywania i przedstawienia Radzie Miejskiej Oceny Zasobów Pomocy
Społecznej wynika bezpośrednio z ustawy o pomocy społecznej. Ocena Zasobów
zostala przygotowana na podstawie danych zebranych w Centralnej Aplikacji
Statystycznej Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej oraz danych zebranych z
Głównego Urzędu Statystycznego. Dane te są zasilane w Ocenie automatycznie.
Ocena jest dokumentem szablonowyrn, czyli wszystkie grniny na terenie ca?łej Polski
posiadają ten sam wzór do opracowania, nie ma możliwości jego modyfikacji.
Zgromadzone dane pozwalają na analizowanie i monitorowanie występowania
problemów społecznych, opracowywanie działa?ń w obszarze usług społecznych oraz
planowanie budżetu w zakresie polityki społecznej w kolejnyrn roku. Dodała, że warto
zaznaczyć, że dane te mają charakter poglądowy, zawierają również prognozę na
kolejny rok. Z opracowanej przez Ośrodek Pomocy Społecznej Oceny wynika, iź
pomimo spadku liczby świadczeniobiorców świadczeń finansowych, osoby i rodziny
z terenu Gminy Sępólno Krajeńskiej korzystające z pomocy społecznej, wyrnagają
intensywniejszego i wielowymiarowego wsparcia. W związku z powyższym
odpowiedzią na istniejące i pojawiające się potrzeby jest ciągłe dążenie do zwiększenia
i poszerzenia wachlarza oferowanej pomocy pozwalającej na usarnodzielnienie
mieszkańców w ich codziennyrn funkcjonowaniu. 0środek Pomocy Społecznej
doszedł do wniosków, że Gmina Sępólno wyludnia się co wskazuje spadek liczby
mieszkańców o 3,5% na przestrzeni ostatnich 3 lat. Pani Pacholczyk stwierdziła, że w
dalszyrn ciągu najczęstszą przyczyną udzielania pomocy finansowej i nie tylko
pomocy finansowej jest niepełnosprawność i długotrwała choroba co wskazuje na
konieczność objęcia szczególną troską osób, które z uwagi na stan zdrowia wymagają
szczególnego wsparcia. Dodała, że systematycznie wzrasta liczba osób objętych
pomocą w formie usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych.
Powyższe dane wskazują na konieczność dalszego zabezpieczenia potrzeb osób
starszych i niepełnosprawnych w formie usług w miejscu zarnieszkania, ale także
poszerzenia oferty poprzez utworzenie klubu seniora, czy teź domu dziennego pobytu.
W okresie sprawozdawczyrn nastąpił wzrost liczby osób objętych szeroko pojętą pracą
socjalną. Stwierdziła, że powyższe potwierdza, iż priorytetem nie jest w tej chwili
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pomoc finansowa, ale szeroko rozumiane wsparcie w codziennyrn funkcjonowa?niu i
pomoc w rozsrń?aniu problemów, które nie są powiązane z udzielaniem świadczeń
w formie pienięźnej i niepieniężnej. Widoczna jest tendencja spadkowa w ilości i w
kwocie wypłacanych świadczeń w formie zasiłków rodzinnych oraz świadczeń z
funduszu alimentacyjnego. Związane jest to z relatywnie szybkim wzrostem
wynagrodzeń, coraz mniej osób kwalifikuje się do tego typu świadczeń z uwagi na
wolno rosnące kryteria dochodowe. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej sporządzona
za rok 2022 odzwierciedla działalność Ośrodka Pomocy Społecznej oraz jednostek
współpracujących w realizacji zadań z zakresu polityki społecznej. W 2023 rolcu
kontynuowane będą dotychczasowe działania oraz zostaną podjęte nowe inicjatywy w
zakresie rozwiązywania zdefiniowanych problemów społecznych. Z pewnością jednym
z podstawowych kierunków działań jest rozwijanie lokalnego wsparcia na rzecz osób
starszych i niepełnosprawnych. Nieodzownym elementem skutecznej, efektywnej i
nowoczesnej pomocy społecznej jest budowanie partnerstw w różnych obszarach
społecznych, co ma umożliwić przekształcenie Ośrodka Pomocy Społecznej w
Centrum Usług Społecznych, co planuje się zrobić z dniem 1 stycznia 2024 roku.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który wyjaśnil że w tabeli wg wielm i płci w
przedziale 60-64 lata nie ma żadnego mężczyzny u nas w gminie.

Pani Pacholczyk stwierdziła, źe tak, ponieważ wiek poprodukcyjny u mężczyzn liczy
się od 65 lat w wzwyź.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

oraz

Ad.9. Sp'rawozdania z działalności sołectw i osiedli z kadencji 2019-2023

Przewodniczący RM wyjaśnil że sprawozdania z dzialalności sołectw i osiedli radni
otrzymali w materiałach sesyjnych Ponadto przypomnia?ł, że Statuty sołectw i osiedli
stanowią, że: ,,Rada Miejska realizuje swoje uprawnienia nadzorcze poprzez: Komisję
Rewizyjną badającą działalność sołectwa lub osiedla oraz poprzez rozpatrywanie
sprawozdaji z działalności sołectw i osiedli".

Sprawozdania stanowią załącznik nr 20 do protokołu.

Pan Franciszek Lesinski nadmienił, że w związku z tym wszystkie sprawozdania z
działalności sołectw i osiedli zostały przekazane na posiedzenie Komisji Rewizyjnej, z
prośbą o wydanie opinii co do działalności.

Następnie Przewodniczący RM odczyta?ł treść opinii Komisji Rewizyjnej RM w Sępólnie
Krajeńskim, która stanowi za%cznik nr 21 do protokołu.

a) dyskusja

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniarni.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM Franciszek Lesinski zarnknąl dyskusję
i przeszedł do kolejnego podpunktu porządku obrad.

b) rozpatrzenie sprawozdań
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Przewodniczący RM poinformował, że zwiagclm z tym, ze Rada rozpatruje
sprawozdania z działalności, to odbędzie się to poprzez głosowanie.

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad sprawozdaniami z dzialalności sołectw
i osiedli z kadencji 2019-2023. Wyniki głosowania odnotowano w protokole sesji.

Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli z kadencji 2019-2023 zostały przyjęte
następującyrni głosarni:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radny
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana budżetu związana jest ze
zwiększeniem planu dochodów i wydatków o kwotę 1.162.954,94 zł. Najistotniejsze
zmiany to m.in.:

decyzja wojewody dotycząca wypłaty akcyzy zawartej w cenie oleju napędowego
dla rolników;

* środki Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na odbiór folii od
rolników;
wprowadzenie m.in. dochodów z opłaty parkingowej w celu zabezpieczenia
wkładu własnego na zakup samochodu dla OSP Komierowo.

Zmiany te zostały przedstawione na Komisji Budżetu i zaopiniowane pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnkna) dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok została przyjęta następującyrni głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Uchwała Nr LVI/516/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
kwietnia 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2023 rok stanowi załącznik nr 24 do protokołu.
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b) określenia wykazu kąpielisk na terernie gminy 8ępólno Krajeńskie oraz
określenia sezonu kąpielowego w roku 2023

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwa?ły radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego przedstawiła projekt uchwaly.

Projekt uchwaly został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego i został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Leszek Kąkol, który zwrócił się z prośbą, aby w tym miejscu
gdzie się kończy zjazd do jeziora z kostki polbrukowej ustawić tablicę z informacją o
głębokości. Nadmienil że turyści, którzy przyjeżdż,ają często tarn wpadają i są
problemy. Dodał, że jest tarn 5 metrów od brzegu i 5 metrów głęboko, a ci co
korzystają ze sprzętu wodnego to ruszają 2 metry na wodę i od razu wpadają na
głębokie.

Kierownik Referatu IRG stwierdziła, że wniosek Pana radnego zostanie skierowany
do Centrum Sportu i Rekreacji.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknąl dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie grniny Sępólno Krajeńskie
oraz określenia sezonu kąpielowego w roku 2023 została przyjęta następującymi
głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVI/517/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
kwietnia 2023 r. w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy
Sępólno Krajeńskie oraz określenia sezonu kąpielowego w roku 2023 stanowi
załącznik nr 26 do protokołu.

c) sprzedaży nieruchomości gruntowych połoźonych przy ul. Szkolnej w
Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.

Projekt uchwały zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.
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Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie sprzed.? nieruchomości gruntowych położonych przy ul.
Szkolnej w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta następującyrni głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVI/518/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
kwietnia 2023 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowych położonych
przy ul. Szkolnej w Sępólnie Krajeńskłm stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu z porządlcu
obrad.

Ad. 11. Podjęcie apelu w sprawie podjęcia działań ze strony Państwa Polskiego
mających na celu wsparcie producentów specjalizujących się w produkcji

roślinnej w związku z masowym napływem do kraju zboża z Ukrainy.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że w/wym. apel radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt apelu.

Dodał, że treść apelu została wypracowana podczas posiedzenia Komisji Rolnictwa,
Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z udziałem
przedstawicieli organizacji społecznych dzialających na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie tj.: Gminnego Zvra",lm Rolników, Kółek i Organizacji Rolniczych, Izby
Rolniczej, oraz Komitetu Protestacyjnego Rolników z terenu Gminy Sępólno
Krajeńskie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem apelu i poprosił aby wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Apel w sprawie podjęcia działań ze strony Pa?ństwa Polskiego mających na celu
wsparcie producentów specjalizujących się w produkcji roślinnej w związku z
masowym napływem do kraju zboża z Ukrainy został przyjęty następuj ącymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

za -

Apel Nr LVI/ 1/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26 kwietnia
2023 r. w sprawie podjęcia działań ze strony Państwa Polskiego mających na
celu wsparcie producentów specjalizujących się w produkcji roślinnej w związku
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z masowym napływem do kraju zboża z Ukrainy stanowi załącznik nr 30 do
protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zarnla'iął ten punkt porządku obrad.

Ad. 12. Podjęcie oświadczenia w sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa
jednostek samorządu terytorialnego w ramach Europejskiego Korpusu

Radnych oraz wyboru przedstawiciela.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że w/wyrn. oświadczenie radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji. Następnie odczytal projekt oświadczenia.

Projekt oświadczenia zosta?ł pozytywnie zaopiniowany na Komisji Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM w Sępólnie Krajeńskim z udzialem innych
radnych.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem oświadczenia i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Oświadczenie w sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu
terytorialnego w rarnach Europejskiego Korpusu radnych oraz wyboru
przedstawiciela zostało przyjęte następującymi głosami:

za - 8 radnych, przeciw - 5 radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

Oświadczenie Nr LW/ 1/2023 Rady Młejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
kwietnia 2023 r. w sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek
samorządu terytorialnego w ramach Europejskiego Korpusu radnych oraz
wyboru przedstawiciela stanowi załącznik nr 32 do protokohu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad.l3. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że nie otrzyrnał odpowiedzi na interpelacje i
zapytania, ponieważ nie zostaly złożone.

Następnie zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 14. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszyrn wnioski lub wyznaczenie odpowiedniego
pracownika.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, że zosta?ły złożone dwa
wnioski i nie wiadomo, czy też w formie pisemnej. Wskazał, że Pani Czeszewska
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odczytała te dwa wnioski, jeżeli nie zostaly złożone pisemnie, to zóstaną odczytane z
protokołu i odpowiedź zostanie udzielona również, w formie pisemnej.

Następnie Przewodniczący RM poinformowal, że otrzyrnał pisemne informacje
dotyczące realizacji wniosków z poprzednich sesji RM. Wskazal, że odpowiedzi zostały
przesłane radnyrn pocztą elektroniczną i nie będzie ich czytał, chyba źe radni wyrażą
taką wolę. Sprzeciwu nie było. Odpowiedzi dotyczyły wniosku Klubu Radnych Radni-
Mieszkańcom dotyczącego zajęcia stanowiska w sprawie obrony dobrego imienia św.
Jana Pawła II (kserokopia stanowi załącznik nr 33 do protokołu) oraz wniosków
mieszkańca w sprawie ul. Wysokiej (kserokopia stanowi załącznik nr 34 do
protokołu).

Następnie Przewodniczący RM poprosił o udzielenie odpowiedzi na wnioski z
poprzednich sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
poinformowal, że wniosek w sprawie wylania fragmentu masą bitumiczną przy Polo
na ulicy Sienkiewicza zostal zrealizowany.

Pyta?ń do udzielonych odpowiedzi nie było wobec tego Przewodniczący RM zarnknąl
ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 15. Zakończenie sesji

O godz. 12:50 związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Fra?nciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udział w sesji. Zamknął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykam LVI sesję
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 15 maja 2023r.

Obra'aom

Przewodnicząi

ł:

»

iej skiej

inż. Francii Lesinski

Protokołowala:

?h0wr
na Frosinamgr'

Kierownik Referatu Organizacyjnego
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